



النشرة اليومية للاتحاد UAC DAILY MONITOR

نشرة يومية إلكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

06 ايار (مايو) 2025

SAUDI ARABIA'S REVENUES RECORD 263.6 BILLION RIYALS IN THE FIRST QUARTER OF 2025

The Saudi Ministry of Finance revealed that the total revenues in the first quarter of 2025 amounted to about 263.616 billion riyals, of which 149.8 billion riyals were oil revenues. The budget deficit reached 58.701 billion riyals, reflecting an increase in the volume of public spending as part of the Kingdom's plans to stimulate economic growth and continue implementing major projects within the "Saudi Vision 2030".

Expenses in the first quarter amounted to 322.3 billion riyals. Taxes on income, gains, profits and capital gains amounted to 6.7 billion riyals. The Saudi budget recorded a rise in non-oil revenues by 2 percent to 113.8 billion riyals, while oil revenues fell by 18 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



إيرادات السعودية تسجل 263.6 مليار ريال في الربع الأول 2025

كشفت وزارة المالية السعودية عن بلوغ إجمالي الإيرادات في الربع الأول 2025 نحو 263.616 مليار ريال، منها 149.8 مليار ريال كإيرادات نفطية. وبلغ العجز في الميزانية 58.701 مليار ريال، ما يعكس زيادة في حجم الإنفاق العام ضمن خطط المملكة لتحفيز النمو الاقتصادي ومواصلة تنفيذ المشاريع الكبرى ضمن "رؤية السعودية 2030".

وبلغت قيمة المصاريف في الربع الأول 322.3 مليار ريال. وحقت الضرائب على الدخل والمكاسب والأرباح والمكاسب الرأسمالية 6.7 مليار ريال. وسجلت الميزانية السعودية ارتفاعاً في الإيرادات غير النفطية بنسبة 2 في المئة إلى 113.8 مليار ريال، فيما تراجعت الإيرادات النفطية بنسبة 18 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

EGYPT'S CURRENT ACCOUNT DEFICIT RECORDS \$11.1 BILLION

The Central Bank of Egypt revealed that the deficit in the current account in Egypt increased to \$ 11.1 billion in the period from July 2024 to December 2024, compared to \$ 9.6 billion in the same period of the previous year.

The bank attributed the widening deficit in the first half of the 2024-2025 fiscal year to a rising trade deficit, which jumped 47.4 percent to \$27.5 billion.

According to the central bank, Suez Canal revenues fell 62.3 percent to \$1.8 billion in the period from \$4.8 billion a year earlier.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



عجز ميزان المعاملات الجارية في مصر يسجل 11.1 مليار دولار

كشف البنك المركزي المصري عن ارتفاع العجز في حساب ميزان المعاملات الجارية في مصر إلى 11.1 مليار دولار في الفترة من يوليو/تموز 2024 إلى ديسمبر/كانون الأول 2024 مقارنة مع 9.6 مليار دولار في الفترة ذاتها من العام السابق.

وأرجع البنك اتساع العجز في النصف الأول من العام المالي 2024-2025 إلى ارتفاع عجز الميزان التجاري الذي قفز 47.4 في المئة إلى 27.5 مليار دولار.

ووفق البنك المركزي فقد انخفضت عائدات قناة السويس 62.3 في المئة إلى 1.8 مليار دولار في الفترة المذكورة من 4.8 مليار دولار في العام السابق.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

GOLD HITS HIGHEST LEVEL THANKS TO SAFE-HAVEN DEMAND

Gold prices rose to a two-week high on Tuesday, as concerns over US President Donald Trump's plans on tariffs boosted appetite for the safe-haven metal, while investors also await the upcoming Federal Reserve meeting.

Spot gold rose 1.4 percent to \$3,380.92 an ounce, after hitting its highest level since April 22 earlier in the session. U.S. gold futures rose 2 percent to \$3,389.90.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الذهب يسجل أعلى مستوى بفضل الطلب على الملاذ النهر

ارتفعت أسعار الذهب إلى أعلى مستوى في أسبوعين اليوم الثلاثاء، إذ أدت المخاوف إزاء خطط الرئيس الأميركي دونالد ترامب بشأن الرسوم الجمركية إلى تعزيز الإقبال على المعدن الذي يعتبر ملاذاً آمناً، في حين يتربص المستثمرون أيضاً اجتماع مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأميركي) القادم.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 1.4 في المئة إلى 3380.92 دولار للأونصة، بعدما سجل أعلى مستوى منذ 22 أبريل/نيسان في وقت سابق من الجلسة. وزادت العقود الأميركية الآجلة للذهب 2 في المئة إلى 3389.90 دولار.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

■ SPAIN RECORDS TOURIST ARRIVALS IN THE FIRST QUARTER

Spain welcomed 17.1 million tourists in the first quarter of this year, an increase of 5.7 percent compared to the first three months of 2024.

According to data from the National Institute of Statistics, this record was accompanied by a strong increase in tourism spending of 23.5 billion euros in the first quarter, an increase of 7.2 percent compared to the same period in 2024.

According to the National Institute of Statistics, the main countries from which tourists came during the first three months of 2025 were the United Kingdom (3.1 million), France (2.1 million) and Germany (2.1 million). Britain ranked first in terms of tourism spending with 15.9 percent of the total, followed by Germany with 12.3 percent and Scandinavia with 8.8 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



■ إسبانيا تسجل رقماً قياسياً لتوافد السياح خلال الربع الأول

استقبلت إسبانيا 17.1 مليون سائح في الربع الأول من العام الحالي، بزيادة قدرها 5.7 في المئة مقارنة بالثلاثة الأشهر الأولى من عام 2024.

ووفقاً لبيانات المعهد الوطني للإحصاء، ترافق هذا الرقم القياسي مع زيادة قوية في الإنفاق السياحي الذي بلغ 23.5 مليار يورو في الربع الأول، بزيادة قدرها 7.2 في المئة مقارنة بالفترة نفسها من عام 2024.

ووفقاً للمعهد الوطني للإحصاء، فإن البلدان الرئيسية التي جاء منها السياح خلال الأشهر

الثلاثة الأولى من عام 2025 هي المملكة المتحدة "3.1 مليون"، وفرنسا 2.1 مليون، وألمانيا "2.1 مليون". واحتلت بريطانيا المرتبة الأولى من حيث الإنفاق السياحي بنسبة 15.9 في المئة من الإجمالي، تلتها ألمانيا بنسبة 12.3 في المئة، والدول الإسكندنافية بنسبة 8.8 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

■ UNEMPLOYMENT IN MOROCCO FALLS ON "SERVICES AND BUSINESS" GROWTH

Data from the High Commission for Planning showed a decline in unemployment levels in the Moroccan market at the beginning of this year, due to the growth of many activities, especially the services and business sectors.

The unemployment rate fell slightly by 0.4 percent in the first quarter of 2025, driven by an increase in the number of jobs in cities. The unemployment rate also fell from 13.7 percent to 13.3 percent nationally, bringing the number of unemployed to 1.63 million.

The delegation attributed the decrease to the addition of 282,000 jobs in cities between January and March compared to the same period last year.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



■ البطالة في المغرب تتراجع على وقع نمو "الخدمات والأعمال"

أظهرت بيانات المندوبية السامية للتخطيط تراجع مستويات البطالة في السوق المغربية مع مستهل العام الحالي وذلك على وقع نمو العديد من الأنشطة وخاصة قطاعي الخدمات والأعمال.

وسجل معدل البطالة تراجعاً طفيفاً بنسبة 0.4 في المئة خلال الربع الأول 2025 مدفوعاً بزيادة عدد الوظائف في المدن. كما انخفض معدل البطالة من 13.7 في المئة إلى 13.3 في المئة على المستوى الوطني، ليصل عدد عاطلين عن العمل إلى 1.63 مليون شخص.

وعزت المندوبية الانخفاض إلى إضافة 282 ألف فرصة عمل في المدن خلال الفترة بين يناير ومارس الماضيين مقارنة مع الفترة ذاتها من العام السابق.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

■ ARAB-AUSTRIAN CHAMBER STRENGTHENS PARTNERSHIP WITH KUWAIT

An economic delegation from the Arab-Austrian Chamber, headed by the President of the Arab-Austrian Chamber of Commerce, Dr. Werner Fasslabend, visited the headquarters of the Kuwait Chamber of Commerce and Industry, in the presence of representatives of local government bodies and a number of business owners.

For more than 60 years, the two countries have worked with trust, respect, and a shared vision for a better future, and today this partnership is stronger than ever. Kuwait and Austria have also taken new and important steps to deepen relations through the exchange of high-level delegations and the opening of new channels of dialogue and cooperation. The bilateral agreement on investment protection, combined with strong economic opportunities and tax treaties, makes Austria an ideal destination for Kuwaiti investors seeking long-term growth.

For his part, Dr. Werner Fasslabend thanked the Chamber for the good organization and reception, stressing the depth of the historical relations between the two countries and the keenness to preserve and develop them. He explained that Austria, although it is medium-sized, enjoys a strategic location among 8 large European countries, and is characterized by advanced industries and advanced technology.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



■ الغرفة العربية النمساوية تعزز الشراكة مع الكويت

زار وفد اقتصادي من الغرفة العربية النمساوية برئاسة رئيس غرفة التجارة العربية النمساوية الدكتور فيرنر فاسل أبند، مقر غرفة تجارة وصناعة الكويت، بحضور ممثلين عن هيئات حكومية محلية وعدد من أصحاب الأعمال.

ونوهت غرفة الكويت إلى صداقة الكويت مع النمسا، فعلى مدى أكثر من 60 عاماً، عمل البلدان بثقة واحترام ورؤية مشتركة لمستقبل أفضل، واليوم أصبحت هذه الشراكة أقوى من أي وقت مضى. كما

واتخذت الكويت والنمسا خطوات جديدة ومهمة لتعميق العلاقات من خلال تبادل الوفود رفيعة المستوى وفتح قنوات جديدة للحوار والتعاون. وبينت أن الاتفاقية الثنائية بشأن حماية الاستثمار، إضافة إلى الفرص الاقتصادية القوية والمعاهدات الضريبية، تجعل من النمسا وجهة مثالية للمستثمرين الكويتيين الذين يسعون إلى تحقيق نمو طويل الأجل.

من جانبه شكر الدكتور فيرنر فاسل أبند الغرفة على حسن التنظيم والاستقبال، مؤكداً عمق العلاقات التاريخية بين البلدين، والحرص على الحفاظ عليها وتنميتها. وأوضح أن النمسا ورغم أنها متوسطة الحجم إلا أنها تتمتع بموقع استراتيجي بين 8 دول أوروبية كبيرة، وتتميز بصناعات متقدمة وتكنولوجيا متطورة.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

QATAR CHAMBER DEVELOPS INVESTMENTS WITH HUNGARY

غرفة قطر تطور الاستثمارات مع هنغاريا

Qatar Chamber hosted a delegation from the Republic of Hungary representing the Investment Promotion Agency, headed by Acting Director of International Relations Anette Nagy. The delegation was received by a member of the Board of Directors and Chairman of the Food Security and Environment Committee, Mohammed bin Ahmed Al-Obaidli.

During the meeting, the research focused on the importance of strengthening cooperation relations between Qatari and Hungarian companies in the fields of agriculture and agricultural technology. The meeting reviewed the most important investment opportunities available in Hungary and the investment incentives provided by the government to attract foreign investments.

Al-Obaidli pointed out that the State of Qatar pays great attention to the agricultural sector as part of its efforts to enhance food security and economic diversification within the Qatar National Vision 2030. He pointed out that Qatar has invested strongly in this vital sector by developing local farming and production systems and adopting the latest technologies that enhance sustainability and resource efficiency.

Nagy explained that Hungary looks forward to identifying opportunities in the Qatari market and to close cooperation with Qatari companies through joint projects and investments. She pointed out that Hungary has achieved great development in the agricultural field, and that there are many investment opportunities available in her country, which can attract Qatari investors.

[Source \(Al-Rai Qatari Newspaper, Edited\)](#)

استضافت غرفة قطر وفدًا من جمهورية هنغاريا يمثل وكالة ترويج الاستثمارات برئاسة مديرة العلاقات الدولية بالوكالة أنيتا ناغي. وكان في استقبال الوفد عضو مجلس الإدارة رئيس لجنة الأمن الغذائي والبيئة محمد بن أحمد العبيدلي.

وتركز البحث خلال الاجتماع على أهمية تعزيز علاقات التعاون بين الشركات القطرية والهنغارية في مجالات الزراعة والتكنولوجيا الزراعية. وجرى استعراض أهم الفرص الاستثمارية المتاحة في هنغاريا والمحفزات الاستثمارية التي توفرها الحكومة لجذب الاستثمارات الأجنبية.

وأشار العبيدلي إلى أن دولة قطر تولي القطاع الزراعي اهتمامًا بالغًا في إطار جهودها لتعزيز الأمن الغذائي والتنويع الاقتصادي ضمن رؤية قطر الوطنية 2030. وبيّن أن قطر استثمرت بقوة في هذا القطاع الحيوي من خلال تطوير أنظمة الزراعة والإنتاج المحلي، وتبني أحدث التقنيات التي تعزز الاستدامة وكفاءة الموارد.

من جانبها، أوضحت ناغي أن هنغاريا تتطلع إلى التعرف على الفرص المتاحة في السوق القطري، وإلى التعاون الوثيق مع الشركات القطرية من خلال مشاريع واستثمارات مشتركة. وأشارت إلى أن هنغاريا حققت تطورًا كبيرًا في المجال الزراعي، وأن هناك الكثير من الفرص الاستثمارية المتاحة في بلادها، والتي يمكن أن تجذب المستثمرين القطريين.

[المصدر \(صحيفة الراي القطرية، بتصرف\)](#)

